
   

 

   

Dagsorden –  

Bruger- og Pårørenderådsmøde på Ældrecenter Dalvangen 

 Tirsdag d. 21. november 2023  kl. 15.00-16.30 

  i Violcaféen 

 

Medlemmer: 

 

 

 

Gæster: 

Ellen Christensen, Gudrun Jespersen, Rita Hansen, Lone Kamp, Karin 

Lund-Ertel, Ellen Jespersen, Jeanette Fisk (Seniorrådet), Susanne 

Andersen, Annette Elsberg, Sara Persson, Helle Andersen, Susanne 

Christensen, Mai-Britt Fly 

Karina Nørby centerchef og Karen Dinesen udviklingskonsulent 

Fraværende: Ellen, Gudrun 

Referent:  Annette 

 

Dagsorden Referat 

1. Valg af ordstyrer 

 

 

2. Fremtidens 

plejeboligbehov – 

Dokumenter medsendes 

dagsorden 

Karina Nørby og Karen Dinesen er med på dette 

møde for at drøfte fremtidens plejeboligbehov. 

Antallet stiger af ældre som blir +80 årige.  Der er 

flere plejeopgaver og mere komplekse 

poblemstillinger så som kroniske sygdomme og 

dalende funktionsniveau. Hvor mange boliger 

fremover, ved vi ikke præcist. Vi mener at mangle ca 

30-50 og har pt. knap 30 på venteliste. 

Høringen er i gang omkring skærmkonsultation med 

lægerne. Hvordan sikrer vi at vi har medarbejdere 

også i fremtiden, der vil vi være bedre til at bruge 

velfærdsteknologi. Der skal være fokus på 

modernisering og hvordan kan ældre kan blive i egen 

bolig.  

Der skal ikke bygges et nyt ældrecenter, der skal 

udvides og eller renoveres på Hvissinge og 

Dalvangen. 



   

Der ønskes større aktivitetsrum fremadrettet.  

Der kommer rådgivere på byggeprocessen i god tid 

inden der sættes igang med renoveringer. 

Der ønskes boliger med skabe. 

Rita er tilfreds med boligstørrelse uden skab.  

Det store samtale emne genrerelt er indretning og 

størrelser omkring arbejdsstillinger samt lifte. 

Der er et ønske om at der ses på ventetiden i 

visitationen. 

Der er en arbejdsgruppe der ser på flowet ind og ud 

af boligerne. Så ventiden på en plejebolig minimeres. 

 

3. Orientering fra 

ledelsen 

Nyt tag på dele af Dalvangen, da taget er utæt, det 

forventes færdigt i foråret 2024. 

Levnedsmiddelkontrollen kommer jævnligt på 

kontrolbesøg. Inden for 5 uger skal 5 køkkener 

skiftes. Boligselskabet står for det. 

Vi får ombetrukket 40 stole og når de er retur 

ombetrækkes de stole der er på afdelingerne. 

Betrækket kan afvaskes. Der er et ønske om borde 

med hjul på i cafeen. 

Afdelingerne på 1. sal har nogle 

langtidssygemeldinger. Helle arbejder på at ansætte 

faste vikarer. Der er et ønske om en bedre 

introduktion for nye medarbejdere i afd. Ledelsen vil 

mere opmærksom på  de nyansatte.   

 

4. Orientering fra 

køkkenet 

Der er en del sygdom hos personalet, og nu er alle 
stillinger besat. Ny diæt specialist er ansat.  

Rita nævner brød omkring gær smag og sej skorpe. 
Der bliver kigget på det.  

 

5. Orientering om 

aktiviteter 

JULE TEGN.... Mange beboere har været i gang. 

Aktiviteter, mundgodt, nørkelværksted,  

Malerværksted fernisering til forår.  

Julemarked lørdag 25 nov. 

Borgmester kommer og tænder juletræet.  



   

Mai-Britt laver artikel til Folkebladet omkring 

julemarkedet. Lucia optog, 0 klasse kommer og 

synger. Børnekor, Kirke samarbejde og gudtjeneste.  

Der har været pilgrimsvandring med 

konfirmanderne og beboere her og det har været en 

stor succes.   

 

6. Orientering fra 

Seniorrådet 

Regionsældrerådet holdt møde «værdig ældrepleje» 

Emnet var ensomhed. Forebyggende hjemmebesøg 

bliver der talt med de ældre omkring dette? 

Ensom gamles værn eksisterer stadig fra 1910.  

Seniorrådet mangler en redaktør.   

Besøgsvenner vil vi være bejælpelig med besøg, 

hvis det ønskes. 

7. Vedtægter og 

forretningorden for 

Bruger- og 

Pårørenderåd - 

Dokumenter medsendes 

dagsorden  

Vedtægter kigges igennem. 

Ingenting ændres.  

Nye tider gives omkring møder.  

Rita Syns handicap skal være i A3 så de kan læses. 

8. Eventuelt Tilsynsrapport er lavet. VIGTIGT og dejligt at få 

positiv respons at Dalvangen er et dejligt sted.  

Ellers ingen overraskelser fra sidste tilsyn. 

Der er udarbejdet handleplaner, som er: 

Superbruger for dokumentation.  

Undervisning i dokumentation.  

Planer for beboerne. 

Der kræves meget tid fra ansatte at lave 

dokumentation.  

Personale kan deles over flere afd. (eks ved mad) 

Ønskeligt : mangler hygge på gult. (dagligstue) 

Nødkald nævner Rita som burde tjekkes.  

Tlf. Systemer tjekkes da de er forældet. 

 

 

9. Næste møde d.8.3. – 4.6. – 29.8. – 21.11.2024 

 


